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Vragen van het statenlid Inez Flameling (PVDA) ingevolge artikel 44 reglement van orde  
 
AANHANGSEL 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2021 nummer 168. 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake vispluis: 
 
(ingekomen: 24 februari 2021) 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

1. Er wordt gesteld in de media dat vervuiling 
afneemt, maar vispluis de grootste vervuiler 
blijft en dat er meer onderzoek nodig is om te 
kunnen bevestigen dat vispluis de rivierdelta 
instroomt. Vindt u ook dat meer onderzoek in 
deze nodig is en ondersteunt u dat? Zo ja, 
op welke wijze? 

1. Ja, wij zijn van mening dat er meer 
onderzoek nodig is. In najaarsmeting 2020 
Schone Rivieren wordt gesteld dat: “meer 
onderzoek is nodig om de dynamiek in deze 
gebieden (o.a. stromingen, getij en 
spuiregime van haringvlietsluizen en lokale 
vervuilingsbronnen) en de hoeveelheden 
afval die de rivier in- en uitstromen in kaart te 
brengen.”  De provincie is samen met de 
meeste andere Zeeuwse overheden 
betrokken bij het Convenant de Schone 
Schelde. Via dat convenant wordt sinds kort 
op eenzelfde wijze als in de andere grote 
rivieren (Schone Rivieren initiatief van IVN) in 
Nederland onderzoek gedaan welk afval het 
meeste wordt gevonden langs de oevers. Het 
genoemde mediabericht is ook naar 
aanleiding van dat onderzoek opgesteld. Dit 
onderzoek zal de komende jaren lopen en 
mogelijk nog uitgebreid worden naar 
meerdere plekken. Op die manier wordt er 
meer inzicht verworven in welk afval het 
meest gevonden wordt en kunnen er gerichte 
maatregelen getroffen gaan worden bij de 
bronnen daarvan.  
 

2. We zijn er voorstander van dat de 
visserijbranche wordt betrokken bij het 
toewerken naar de oplossing van het 
probleem. We lezen dat dit ook gebeurt en er 
verschillende testen zijn met het vissen met 
vispluisvrije netten. Bent u hiervan op de 
hoogte? Hoe wordt de provincie hierbij 
betrokken en hoe wordt het proces 
gemonitord? 

2. Het Ministerie van I&W heeft in het kader van 
het maatregelenprogramma van de 
Kaderrichtlijn Mariene Strategie een Green 
Deal Visserij voor een schone zee 
afgesloten. Dit programma liep van 2014 tot 
eind 2020. GS is op de hoogte van de 
activiteiten die hebben plaatsgevonden in dit 
kader.  
 
Wij hebben contact met Rijkswaterstaat en 
een aantal belangenorganisaties. Via hen 
hebben wij vernomen dat er gewerkt wordt 
aan een vervolg hierop, dat van 2022-2027 
moet gaan lopen. Het nieuwe Programma 
van Maatregelen is in concept gereed en 
gaat naar verwachting in maart formeel ter 
consultatie. In het concept van het 
programma is onder meer opgenomen dat er 
vervolg komt op de Green Deal. Een nieuw 
programma Visserij Voor een Schone Zee zal 
de ketenaanpak als uitgangspunt nemen in 
het aanpakken van visserijafval.  
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Met betrekking tot vispluis is in de concept 
versie van het programma een aparte 
maatregel opgenomen. De maatregel richt 
zich op het stimuleren van het gebruik van 
duurzame alternatieven voor conventioneel 
vispluis, door middel van een financiële 
stimulans en het uitvoeren van 
bewustwordingsmaatregelen. Het Ministerie 
en de belangenorganisaties willen hiermee 
een geleidelijke uitfasering van het gebruik 
van conventioneel vispluis realiseren.  

 
In dit kader is ook de komst van de Single 
Use Plastics richtlijn van belang. Deze 
richtlijn omvat een Uitgebreide Producenten 
Verantwoordelijkheid op onder andere 
kunststof houdend vistuig die uiterlijk 31 
december 2024 ingaat. Hierin worden 
producenten van kunststof houdend vistuig 
(en dus ook pluis) verantwoordelijk voor de 
inzameling en verwerking van afgedankt 
vistuig. Producenten worden ook 
verantwoordelijk voor het uitvoeren van 
bewustwordingsmaatregelen over goed 
afvalbeheer en milieu impact. Hier zit ook 
een inzameldoelstelling aan gekoppeld, 
waarbij producenten een 
minimumpercentage van het op de markt 
gebrachte vistuig ook weer moeten 
inzamelen als het wordt afgedankt.  
 
Dit jaar treedt de Havenontvangst-
voorzieningen Richtlijn in werking. Deze 
richtlijn borgt dat vissers in de havens recht 
van afgifte hebben (via indirecte financiering) 
van passief opgevist afval, en afgedankt 
vistuig (waaronder pluis). 
 

3. Zijn er landelijke afspraken met betrekking tot 
de vispluisvrije visnetten? Zo ja, wat zijn de 
afspraken? Zo nee, is het mogelijk deze 
afspraken landelijk te maken? 

3. Zie onder vraag 2. De rijksoverheid is 
voornemens om regulier vispluis uit te 
faseren op voorwaarde dat er een duurzaam 
alternatief voor handen is. De noodzaak om 
vispluis te gebruiken ter bescherming van de 
visnetten is afhankelijk van het type visserij 
en het type zeebodem. Er wordt onderzoek 
gedaan naar duurzame alternatieven voor 
het gebruik van kunststof. De verschillen in 
type visserij en de omstandigheden waarbij 
gevist wordt, zorgen er voor dat er geen 
universeel inzetbaar materiaal is gevonden.  
Binnen het nieuwe programma worden naar 
verwachting afspraken gemaakt om verdere 
testen uit te voeren met alternatieve, 
duurzame materialen. Daarnaast loopt er een 
proef met het liften van het net, om zo slijtage 
te voorkomen.  
 

4. Wordt dit gekoppeld aan een 
inspanningsverplichting wat betreft het 

4. Zie antwoord op vraag 2. Binnen het 
programma Visserij voor een Schone Zee is 
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voorkomen van vervuiling, maar ook het 
weghalen van de vervuiling? Zo ja, wat zijn 
deze verplichtingen en wat kunt u betekenen 
om de afspraken landelijk te agenderen? Zo 
nee, wilt u deze op landelijk niveau maken? 

er sprake van een concrete 
inspanningsverplichting: in dat kader worden 
de tests uitgevoerd met alternatieve 
materialen zoals jakleer. Daarnaast doen 
vissers mee met Fishing for Litter waarmee 
jaarlijks 500 ton afval uit de zee wordt gevist.    
Zoals aangegeven is dit een landelijk 
programma dat voortkomt uit de 
Kaderrichtlijn Mariene Strategie.   
 

 
 
 MIDDELBURG, 16 maart 2021 
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